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TANKER VED NITTÅRSTIDER 
Når dette leses er vi langt inne i et nytt 
år med 1981 's sorger og gleder på be
hørig avstand. I stedet har vi fått et nytt 
spørsmål. Hva vil 1982 bringe oss? 

Om framtiden er det ikke lett å spå, 
men en ting mener jeg, vi er alle til en 
viss grad herre over den. Hver i sær 
og i felleskap. 

I dette systemet er nyttårsaften en 
god og hendig oppfinnelse. Det er 
kvelden da alt og alle får en ny sjanse. 
Kvelden da mange kler sine ønsker og 
forventninger til det nye året i ordprakt 
og framfører de sammen med mer el
ler mindre veloverveide løfter. 

Løftene kan være så mange, men er 
vel ofte tradisjonelle. Noen skal slutte 
å røyke, i alle fall slutte å kjøpe ... ? 
Noen skal begynne a sykle til jobben 
bare våren kommer, - tror de. Noen 
skal slanke seg, mens andre synes 
det er grunn til å være snillere mot sin 
bedre halvdel og sine medmennesker. 
Det siste er kanskje det beste? 

Hvordan lyder så våre ønsker? De 
er kanskje like tradisjonelle. Og bana
le? Hva med ønsker som kortere ar
beidstid, bedre økonomi, dvs. hoyere 
lønn, ny bil , hytte, mere fritid og lengre 
ferie? Ønskene er gode nok, men er 
de muligens betinget av andre øn
sker? Ønsker som har med var ar
beidssituasjon å gjøre. Ønsker om 
bedre effektivitet, bedre samarbeid -
samhørighet og hensynsfullhet. Bedre 
utnyttelse av var felleshusholdning, 
mindre motstand og opposisjon mot 
alt og alle (pressgrupper). Hva med lo
jaliteten til var arbeidsplass? Tenker vi 

bestandig etat, ikke bare for oss selv, 
for publikum? Aksepterer vi avgørel
ser uten å overprøve de til enhver tid? 
Mistenkeliggjør vi andres motiver? El
ler viser vi holdningsløshet og dårlig 
motivasjon? 

Ja, det skulle være plass for mange 
ønsker her, og mye skulle kunne gjø
res. Den enkelte kan ikke løse disse 
forholdene, men vi bør bidra så godt vi 
kan . 

Politikere og folk i ledende posisjo
ner er yndede intervjuobjekter når det 
spørres om framtiden. De uttaler seg 
da om forhold som berører oss alle i 
arbeid og fritid , hverdag og helgedag, 
krig og fred. La oss derfor, når vi hører 
på, tenke over at uttalelsene ofte er et 
speilbilde av våre ønsker og krav. 
Kanskje skulle vi vise større rimelig
het. Vegdirektør Eskil Jensen ble i be
gynnelsen av året spurt om økonomi 
og bemanning i vegetaten, og kunne 
ikke tegne noe lyst bilde av framtiden. 
Man ser, sier vegdirektøren, ikke bort 
fra at det kan bli nødvendig å redusere 
arbeidsstokken med 500 til 1000 an
satte på landsbasis. Fortrinnsvis ved 
naturlig avgang. 

I håp om å motvirke dette, bør vi 
kunne gi et felles løfte om sakelig, 
gjennomtenkt, rolig og uselvisk arbei
de for at vare arbeidsplasser skal 
framsta som en effektiv, god og trygg 
arbeidsplass. 

Med ønske om et godt arbeidsar! 

Per Harter 
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HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Anleggsavdelingen 

Anleggsavdelingen har i 1982 til 
disposisjon ca. 80 mill. kroner (riks
veg budsjett). Av dette skal ca. 60 
mill. kroner brukes på ordinære an
legg og ca. 20 mill. kroner til spesi
elle miljøtiltak. Nedenfor følger en 
oversikt over de mest aktuelle an
leggene. 

RIKSVEGANLEGG 

E-18 
Gjennom Holmestrand 
1982 blir et aktivt år med stor aktivitet 
på anlegget. Gjennomslaget i syd er 
nå gjennomført og tunnelen er derfor 
sprengt ferdig i hele sin lengde. I nord 
gjenstår ca. 28 m hvor det delvis må 
stresses ut og støpes hvelv. For øvrig 
gjenstår permanent rensk, sikring, 
grøfting og oppbygging av selve veg
kroppen. Montering av hvelv vil bli på
begynt, og den største delen av dette 
vil bli utført i 1982. 
Vi venter antagelig en nedtrapping av 
mannskapene fra Hordaland fra og 
med månedsskiftet mai/juni i år. Da vil 
21 drivere og 2 oppsynsmenn forlate 
anlegget etter fullført jobb. 

I dagdriften blir det sammenhengen
de drift hele året. Driften vil bestå i 
masseuttak, drenering, tilføring av 
13.000 m3 lette masser og oppbygging 
av selve vegkroppen. I dagdriften er 
det beregnet å delta ca. 5-9 mann av 
våre egne tjenestemenn. Den største 
aktiviteten vil foregå i første halvår. 

I forbindelse med omleggingen av 
E-18 utenom Holmestrand skal det og
så bygges 2 bruer. 
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Jernbanebru 
På sydsiden av tunnelen krysser ny E-
18 jernbanen. Jernbanetraseen vil bli 
lagt om på en 140 m lang spennarmert 
betongbru i 4 spenn med største 
spennvidde 46 m. Bruen spenner over 
ny E-18 og Botnevegen. 

Bruen er kostnadsberegnet til 5,5 
mill. kroner (1980). Arbeidet utføres i 
egenregi og ved årsskifte 81 /82 var 6 
mann godt i gang med overbygning
ens første byggeavsnitt på 52 m. Bru
en regnes ferdig i november 82. 

Peter Pan bru 
Nord for Peter Pan hermetikkfabrikk 
skal ny E-18 føres som bru over lokal
veg til Holmestrand. 

Bruens spennvidde er 16 m og utfø
res i slakkarmert betong. Arbeidet er 
kostnadsberegnet til 1, 1 mill . kroner 
(1980) og skal utføres i egenregi. Ar
beidet påbegynnes i 1982. 

Gang-lsykkelveg Lundskogen-Hofte
bakken 
På dette anlegget gjenstår det mindre 
etterarbeider. Utføres sommeren 1982 
og kostnad ca. 0,4 mill. kroner. 

Gang-/sykkelveg Langåker-Amundrød 
Gjenstår alt skråningspuss samt en 
del etterarbeider. Utføres sommeren 
1982 og kostnad ca. 1,0 mill. kroner. 

Riksveg 8 
Svarstad - Buskerud grense 
Parsellen er på det nærværende om
bygget. 



Anlegget i Holmestrand blir det største også i 1982. 

Bevilgningen for 1982 er 4,8 mill . 
kroner. Arbeider som gjenstår er fer
diggjøring fra Skjæråselven til Skjer
ven , en strekning på 900 m i vanskelig 
terreng . Videre gjenstår asfaltering av 
4.300 m. Det alt vesentlige av disse 
arbeider vil bli utført i 1982. Hele den 
ombygde strekning vil være satt under 
trafikk senhøstes i år. 

Det arbeider for tiden 5 mann på an
legget. 

Hukstrøm bru i Svarstad 
Utbedringsarbeid på betongkonstruk
sjoner utføres. 

Kryss riksveg 301 /riksveg 303 
i Larvik 
Ombygging av jernbanebru startes 
opp i løpet av høsten og fullføres i 
1983. 

Riksveg 303 
Landstads plass i Sandefjord 
Omlegging og kanalisering av to veg-

kryss ved Landstads plass, samt opp
arbeidelse av noe fortau og gang-/syk
kelveg. 

Anlegget er kostnadsberegnet til 1, 1 
mill. kroner. 

Anlegget ble startet opp i oktober 
1981 og ventes avsluttet på forsom
meren 1982. 

Lauve bru med tilstøtende veg 
Støping av dekke og kantdrager, opp
setting av rekkverk, noe puss og juste
ringer og legging av ca. 100 m samle
ledning med kum er de arbeider som 
skal besørges på dette anlegget 
1982. 

Omlegging ved Jarlsberg Travbane 
Det skal her legges jordbruksdrene
ring på en tidligere parkeringsplass. 
Plassen skal kles med matjord slik at 
den kan anvendes til landbruksformål i 
fremtiden . 

Hoksnes bru 
Ombygging av eksisterende bru til 
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stålrørskulvert. Bygging av interims
veg for trafikk i anleggsperioden. 

Arbeidet vil pågå i januar/februar 
1982 med 2 mann + 1 gravmaskin. 
Beregnede kostnader 150.000 kroner. 

Torstrand - Gloppe bru 
Gang-/sykkelveganlegg kostnad ca. 
2, 1 mill. kroner. Anleggsdriften startet i 
desember 1981 og ventes ferdig i lø
pet av 1982. 

Åsly - Melsom skole 
Gang-/sykkelveg kostnad 1,2 mill . kro
ner. Anleggsdriften startet i desember 
1981 og ventes ferdig sommeren 
1982. 

Riksveg 307 
Andebu sentrum 
Anlegg av 1,5 km gang-/sykkelveg 
gjennom Andebu sentrum og utbed
ring av riksveg 307 ved herredshuset 
og i Bergansvingen. 
Utbedringen ved herredshuset bekos
tes av vedlikeholdet. 

Anlegget er kostnadsberegnet til to
talt 2,4 mill. kroner hvorav 1,3 mill. til 
gang-/sykkelvegen. 

Anlegget startet opp i slutten av de
sember 1981 og vil pågå til augusV 
september 1982. 

Riksveg 308 
Borgheim sentrum 
Omlegging av vegkryss i Borgheim 
sentrum samt opparbeidelse av tosi
dig gang-/sykkelveg i ca. 400 m leng
de gjennom sentrumsområdet. Anleg
get er kostnadsberegnet til 2,5 mill. 
kroner. 

Anlegget ble startet opp i november 
1981 og ventes avsluttet før sommer
ferien 1982. 

Riksveg 309 
Gang-/sykkelveg x riksveg 308 -
Hjertnesbekken 
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Gang-/sykkelveger oppstartet i 1981 
kompletteres. Resterende puss, juste
ringsarbeider utføres samt bygging av 
1 støttemur ved Teiehøyda Bensinsta
sjon . 

Bemanningen vil bestå av 2 mann 
og 1 gravemaskin. 

Riksveg 311 
Havnegt. - Ve/lebekken 
Dette er siste delen av ny ringveg 
rundt Tønsberg. Anleggsarbeidet star
tet på denne parsellen i juni 1980 og 
skal etter planen være ferdig i oktober 
1982. 

Anlegget er beregnet å koste kr. 
21,0 mill. i 1981 kroner. 

Lengde ny riksveg er 1.830 m. An
legget innbefatter også bygging av en 
700 m lang adkomstveg for industribe
drifter og to nye lyskryss (Måkeveien/ 
311 og Halfdan Wilhelmsens alle/311 
ved Vellebekken). Av andre spesielle 
arbeider kan nevnes bygging av 1 .000 
m støyskjerm og utskifting av ca. 
15.000 m3 av masser under traubunn 
med løs Leca. Det siste gjøres for å 
forhindre store setninger på vegen. 

Arbeidene som skal utføres i 1982 
er ferdig bygging av vegen de siste 
400 m samt begge lyskryssene. Ut
skifting av 15.000 m3 av masse med 
Leca og en del arbeide med støyskjer
men. Det gjenstår ca. 13,0 mill. kroner 
å bruke i 1982. 

Riksveg 312 
Gang-/sykkelveg Travbanen 
Semsbyen 
Gjenstående puss og justering utfø
res. I kollektivgate settes opp buss
bom. Anlegget asfalteres på hele 
strekningen fra Jarlsberg Travbane til 
Sem. Rekkverk settes opp. 
Bemanning: 2 mann og 1 gravemas
kin. 

Forts. s. 12 



Minimunskoden 
er kommet 
av Stein Linnestad 

Minimumskoden er et utdrag av den 
reviderte prosesskoden 025/026. 
Minimumskoden skal nå gjelde på 
de arbeider/anlegg som blir startet 
opp etter 1. desember 1981 , og der 
hvor det ikke er satt opp egne pro
sesslister. 

Vi har fra Vegdirektoratet blitt på
lagt følgende når det gjelder innfø
ring/opplæring i den reviderte mini
mumskoden: 

I løpet av 1981 skal nøkkelperso
nell kurses, og i løpet av 1982 samt
lige tjenestemenn i driften (anlegg, 
vedlikehold og maskin). 

Torsdag 17. desember 1981 ble det 
første kurset om minimumskoden 
holdt. Det møtte representanter fra 
planavdelingen, regnskapsavdeling-

en, vedlikeholdsavdelingen, maskin
avdelingen, grunnseksjonen og an
leggsavdelingen, totalt ca. 40 stykker. 
Neste runde i opplæringen vil skje på 
byggemøter/distriktsmøter i løpet av 
1982. 

Hensikten med kurset er å gi tjen
estemennene i vegvesenet forståelse 
for hvorfor det er så viktig med riktig 
prosessføring og lære dem til selv å 
bruke den nye minimumskoden. 

Når dette er sagt må man ikke glem
me følgende : For å kunne nyttiggjøre 
seg fullt ut de lister og statistikker som 
utarbeides er det helt vesentlig at opp
målt kvantum innrapporteres hver må
ned, og etter de målregler som pro
sesskodene (025 og 026) gir. 

De nye minimumskodene kan rekvi
reres fra driftsplanseksjonen v/Linne
stad, det er meningen at samtlige i 
driften skal ha koden. Driftsplansek
sjonen er også behjelpelig med å 
svare på spørsmål vedrørende pro
sesskoden, oppmålingsrutiner/regler, 
enhetspriser, kapasiteter etc. 
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HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Biltilsynet 

av Lars Øygard 

Biltilsynet i Vestfold har i dag 48 ansat
te ved stasjonene i Horten (Holme
strand}, Tønsberg og Larvik (Sand
fjord) . 

Trafikkseksjonen 
Tilsynet med fylkets trafikkskoler er en 
tidkrevende og vanskelig arbeidsopp
gave. Inneværende år vil biltilsynet fo
reta tilsyn av såvel praktisk som teore
tisk opplæring ved fylkets 22 trafikk
skoler. Dette gjelder opplæringen i bå
de fase 1 og fase 2. 

Biltilsynet vil også i inneværende år 
yte service til skoleverket. Dette vil 
være både på grunnskolens trinn, den 
videregående skole og Eik lærerhøg
skole. Dette arbeidet går i stor grad på 
å gi assistanse til lærere i faget trafikk
opplæring . Vi tar også sikte på å utre
de spørsmålet om yrkessjåfør opplæ
ringen og arrangere forskjellige kurser 
internt og i samarbeid med skolever
ket, ATL og rutebilselskaper. 

Videre skal ca. 6.000 førerkortkan
didater i 1982 prøves ved våre stasjo
ner. 

Kjøretøyseksjonen 
I langtidsplanen for biltilsynet, i perio
den 1982-85, framkommer nye forut
setninger for kjøretøykontrollen. De 
tunge kjøretøyene skal prioriteres kon
trollmessig . Det er dessuten gitt ut
trykk for at av kjøreseksjonens totale 
arbeidsoppgaver vil periodisk kontroll 
av personbiler måtte bli salderings
posten. 

I forhold til den kontrollfrekvensen 
som er fastsatt av Vegdirektoratet , er 
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det bare Horten som i dag ha kapasitet 
bemanningsmessig og med nok kon
trolløp. Særlig prekært er det i Larvik, 
hvor vi p.g.a. underbemanning i dag 
har lav utnyttelseskapasitet av stasjo
nens kontrolløp. 



Ut fra de rådende ressurser i fyl-
ket, skal følgende kontrollprogram 
kunne gjennomføres: 

Buss 
Utrykningskjoretøy 
Lastebiler > 7.500 kg 
Vogntog 
Lastebiler < 7.500 kg 
Motorsykler 
Varebiler 
Personbiler 

Utekontrollstasjonen på 
Solum 
Etter at vi fikk tatt i bruk utekontrollsta
sjonen på Solum, har antall brukskon
troller og tekniske utekontroller øket 
kraftig . Kvaliteten pa kontrollen har 
blitt høyere ved hjelp av det tekniske 
utstyret. 

Driftstall hittil viser en klar tendens til 
bedring på kontrollområder som den 
tekniske standard på kjøretøyene, 
vektkontrollen, kjøre- og hviletidsbe
stemmelsene og løyvebestemmelse
ne etter samferdselsloven. Transport 
av farlig gods i tilkny1ning til industrian
leggene i Telemark, har vist en klar 
nedgang i antall overtredelser av be
stemmelsene den senere tid . 

Utekontrollstasjonen utfører ellers 
«Serviceoppdrag», som årlig kontroll 
av kilometertellere og plombering av 
disse, etterkontroller, informasjon og 
utlevering av akseltrykk-kart, veglister 
m.v. Vekten er disponibel for de som 
også ønsker å prøveveie til tider sta
sjonen er ubetjent. 

Kontorseksjonen 
Opplysninger fra driftsdata viser at det 
er jevn økning i arbeidet med registre
ring av kjøretøy. Arbeidet og henven
delser vedrørende trafikktrygd og av
gifter krever mye tid . I tillegg har ikke 
anstrengelsene med å forenkle vogn-

Antall kontrollert Gjennomsn. 
Antall i% av kontroll-

kontroller kjøretøypark hyppighet 

199 53% Hvert 2. år 
40 100% Hvert ar 

574 32% Hvert 3. år 
601 50% Hvert 2. år 
187 15% Hvert 8. ar 

1.768 24% Hvert 4 ar 
1.309 27% Hvert 4. ar 
7.192 12% Hvert 8. ar 

kort-utstedelsen gitt noen vesentlig 
gevinst. Fase 2 ordninger har ført til 
merarbeide med førerkortregistrering
er. 

Vi har store forhapninger til at an
skaffelse av lokalt EDB-utstyr i løpet 
av aret skal gi oss gode gevinster ved 
innkallingsrutiner, typegodkjenninger, 
regnskap m.v. 

Tillatt å montere 
egne kjørelys 
Vegdirektoratet har bestemt at det 
med virkning fra 1. januar 1982 er til
latt a montere særskilte godkjente kjø
relys til bruk om dagen. Foruten disse 
lyktene kan nærlys - som tidligere -
nyttes som kjørelys. Kjørelyset skal 
være koplet slik at de blir automatisk 
tent når motoren startes. Når bilens 
vanlige lys tennes, skal kjørelyset da 
automatisk slas av. 

Lyktene som skal være godkjent av 
Vegdirektoratet må være plassert slik 
at avstanden mellom lyktenes lysende 
flater minst er 60 cm. Avstanden til ret
ningssignallyset må være minst 1 O 
cm. 

Pa motorsykler og mopeder med 
bredde under 1 meter, er det tillatt 
med kun ett kjørelys. 

9 



ÅRHUNDRETS SMELL 
HALVGJORT JOBB! 

• • • 
? 
• 

av Per Harter 

Avd.ing. Thorstein Garnes Johnsen intervjues av Sverre E. Mortensen fra NRK. 

Det var muligens århundrets smell i 
Holmestrand da ca. 300 kg dynamitt 
13. januar sørget for det første glimt 
inn i søndre ende av tunnelen. Et 
historisk smell var det i allefall i og 
med at man nå etter mange års ven
ten må kunne si, selv om den langt 
fra er ferdig, at man har tunnel gjen
nom Holmestrand. 

Like etter kl. 14.00 gikk salven og veg
sjefen sveivet opp spenningen pa ten
napparatet og utløste salven godt hjul
pet av skytebas Jostein Flatkval. Det 
store oppbud skuelystne, vegarbeide
re, tunnelfolk, presse, kringkasting 
samt folk fra Vegdirektoratet og veg
kontor kunne så gratulere med vellyk
ket gjennomslag. 

Den mest markante gratulasjon kom 
fra overingeniør Erik Furuseth som i 
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sin tale til anleggsgjeng og vegsjef 
fremholdt at denne tunnelen markerte 
en milepel pa flere mater. Ikke minst 
med tanke pa samarbeide over fylkes
grensene, da det jo er nokså spesielt 
at bade drivere og anleggsledere lå
nes ut fra ett annet fylke. Furuseth 
fulgte opp sin tale med en ny smell , 
champagnekorken, og bød anleggs
gjeng og vegsjef pa denne sprudlende 
væske. 

Lepperød kunne sa gratulere og be
merket bl.a. «Dette er et stort bidrag til 
a fjerne flaskehalsen i Holmestrand, 
men det var dristig a velge den 13. 
selv om det jo ogsa er den tyvende da
gen (etter jul)!» 

Vi slutter oss til gratulantene og lo
ver a komme tilbake med bredere dek
ning nar tunnelen i sin tid skal apnes. 



Overing. Erik Furuseth fra Vegdirektoratet lar champagnekorken gå. 

Anleggsgjengen sammen med vegsjefen i røysa. 
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Gå. 113 av total tunnelprofil ble sprengt ut ved gjennomslaget. I forgunnen opp
synsmann Gunnar Gullbrå, som var førstemann ut i dagen. 

HVA SKAL VI GJØRE ... 
Forts. fra side 6 
Riksveg 319 
Skaljellåsen - Selvik skole 
Anlegget er en gang-/sykkelveg og 
kombinert atkomstveg langs riksveg 
319. Samlet lengde inklusive atkomst
veger er 3,32 km. Parsellen startes 
ved Skafjellåsen og avsluttes ved 
Selvik skole. 

Arbeidet består i store trekk i å byg
ge i enkelt terreng, uten verken store 
skjæringer eller fyllinger. 

I arbeidet for øvrig inngår byggingen 
av en sykkel- og gangvegbru med 
spennvidde 7 m, nedleggingen av en 
stålrørskulvert med diameter 1,6 m og 
byggingen av en forstøtningsmur på 
ca. 120 m2• 
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Anlegget er planlagt til å koste 2,55 
mill. kroner. Det ble påbegynt i begyn
nelsen av november 1981 og byggeti
den er beregnet til å være ca. 1 år med 
den bemanningen som det er lagt opp 
til. 

FYLKESVEGANLEGG 

Fylkesveg Z-170 Hanholmen bru 
Utskifting eksisterende bru med stål
rørskulvert. lnterimsveg for trafikk i an
leggsperioden vil bli bygget. Arbeidet 
skjer i januar og februar 1982. Be
manning vil være 2 mann + 1 grave
maskin. Beregnede kostnader 
150.000 kroner. 



HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Vedlikeholdsavdelingen 
av Christ. Heimdal 

Vedlikeholdsavdelingen har for 
1982 følgende beløp til disposisjon: 
Riksveger 57,6 mill. kroner. 
Fylkesveger 16,6 mill. kroner. 

Disse pengene er i et godt syste
matisk vegvedlikehold i stor grad 
bundet i faste arbeidsoppgaver. Det 
skjer allikevel år om annet små end
ringer som kan få stor betydning for 
driftsopplegget. 

Vedlikehold av riksvegene 
For noen år tilbake startet vi opp med 
å registrere vegenes bæredyktighet. 
Dette arbeidet har avslørt mange sva
ke partier som må forsterkes for å gi 
vegen tilstrekkelig bæredyktighet. 
Samtidig er det blitt klart at det ikke 
kan regnes med anleggsmidler til slike 
ombygginger. Derfor er en del av riks
vegenes vedlikeholdsmidler avsatt til 
spesielle driftstiltak. Fordelingen er for 
1982 slik at det er avsatt ca. 49 mill. 
kroner til ordinært vedlikehold og ca. 
8,6 mill. kroner til driftstiltakene. 

Vi har forsøkt å sette opp en over
sikt over hvorledes pengene fordeles i 
1982. Her inngår både ordinært vedli
kehold og driftstiltak. For sammenlig
ningens skyld er de tilsvarende tall for 
1981 tatt med. Disse er satt i parentes. 

Til eiendomserverv regner vi med å 
bruke ca. 0,7 mill. kr. (0,2). 

De generelle utgifter til drift av veg
stasjonene, vedlikehold og renhold av 
brakker m.v. regner vi med blir uendret 
altså ca. 5,7 mill. kr. til dette også i år. 

Vi har satt oss store mål når det gjel
der a grøfte og forsterke vare veger og 
bruer. Vi regner med at det vil medga 
ca. 7,7 mill. kr. {7,9). 

Til asfaltdekkers vedlikehold og for
nyelse vil vi bruke ca. 18,3 mill. kr. 
{18,0). 

Skilting og oppmerking samt trafikk
lys vil kreve 3,3 mill. kr. (ca. 3, 1 ). De 
øvrige sikringsarbeider, opprydding og 
renhold samt utgifter til servicetiltak vil 
kreve 5,2 mill. kr. i år (6, 1 ). 

Vi regner i budsjettsammenheng 
med en normal gjennomsnittsvinter og 
har derfor avsatt ca. 7, 1 mill. kr. til 
dette i 1982 (6,9) . Vedlikehold av by
ene krever 4,8 mill. kr. (4,3) . 

Til saldo egne maskiner (tidligere 
maskinsentralens beredskap), har vi 
regnet med 1,3 mill. kr., som er gjen
nomsnitt av senere år (0,5). Året 1981 
gikk ut med et udisponert beløp på 
0,25 mill. kr., dette er 0,5% av det vi 
hadde til disposisjon, og det må sies å 
være bra. 

Vi starter i år med en avsatt reserve 
til dekning av uforutsette utgifter på ca. 
3,5 mill. kr. Når vinteren er over, vil vi 
vurdere fordelingen av endel av disse 
pengene. 

Det er mange oppgaver som venter 
på en løsning, så vanskelig å bruke 
midlene er det ikke. Det er vel heller 
slik at prioriteringen av oppgavene kan 
by på problemer. 

Vedlikehold av fylkesvegene 
Den økonomiske situasjon for vårt fyl
ke har resultert i et svært mangelfullt 
vedlikehold av fylkesvegene de sene
re år. Alle driftstiltak har i denne perio
den måtte utga. I likhet med endel riks
veger, trenger mange av vare fylkes
veger grøfter og forsterkning. Innen-
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Asfaltering vil ta en stor del av vedlikeholdsmidlene i 1982. 

for den gitte rammebevilgning er det 
ikke mulig a gjøre noe særlig med det
te. 

De pengene vi får må i størst mulig 
utstrekning gå til å bevare de tidligere 
investerte midler og til å holde fylkes
vegene framkommelige. Dette vil 
igjen si at vi må sette ned akseltrykket 
på endel veger i teleløsningsperioden 
1982. 

Et lysepunkt er det at vi i år har fått 
forståelse for at vedlikeholdet trenger 
mer midler. Det er gjennom lån gitt 
plass til en ekstratildeling pa 5 mill. kr. 
utover de 16,6 mill . vi har fatt bevilget. 
Dette skal ga til a vedlikeholde en del 
asfaltdekker som star i fare for a øde
legges. Dermed bevares de investe
ringer som allerede er gjort. I tillegg er 
det bevilget kr. 200.000, - til skilting av 
fartsregulerende tiltak på fylkesvege
ne. 
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A sammenligne årets fordeling av 
fylkevegmidler med det som gikk med 
i 1981 er lite interessant, til det er ved
likeholdet av fylkesvegene preget av 
altfor mange mangler. 



50 TONN TOTALVEKT FOR VOGNT10G 
av Martin Visnes 

Fra 1. januar 1982 ble totalvekten 
for vogntog hevet til 50 tonn på ve
ger med tillatt akseltrykk på 9 og 10 
tonn. 

Denne totalvektøkningen medfø
rer at vogntog som tilfredsstiller 
kravene til å kjøre med 50 tonn to
talvekt, kan ta med ca. 7,5 tonn mer 
last enn tidligere. 

For at et vogntog skal kunne få en to
talvekt på 50 tonn, må det ha aksler 
som er godkjent for dette. I praksis vil 
dette si at man må ha en bil med bog
gi , samt en treakslet slepvogn med 
boggi eller langboggi. 

Biler i vogntog med totalvekt over 40 
tonn må også ha motorstyrke på minst 
280 hk (DIN) . 

Største tillatte lengde for vogntog er 
som tidligere 18 meter. 

Samtidig med innføringen av 50 
tonns totalvekt for vogntog, kom det 
også krav til tilhengere som skal bru-

kes i vogntog med aktuelle totalvekt 
over 42 tonn. 

Tilhengere som skal brukes i slike 
vogntog, og som har aktuell totalvekt 
over 20 tonn og høyde over 4 meter 
målt fra bakken til lassets høysete 
punkt, må ha stabilisatorstag på akse
lene. 

Tilhengerens høyde i disse vogntog 
må ikke under noen omstendighet 
overstige 4,5 meter. 

Når det gjelder biltilsynets kontroll 
med vogntog som har 50 tonns total
vekt, har Vegdirektoratet fastsatt en 
overlastmargin på 2,5 tonn. Det vil si 
at et vogntog med totalvekt over 52,5 
tonn ikke får kjøre videre før avlast
ning er foretatt, og totalvekten er 50 
tonn eller mindre. 

De vanlige reglene for overlastgebyr 
og avlastning gjelder fremdeles , og 
Vegdirektoratet vurderer også å fores
lå innført et gebyr på overskridelse av 
tillatt totalvekt. 

Det er vogntog med boggibil og 3 akslet henger med boggi eller langboggi som 
kan utnytte de nye reglene om 50 tonns totalvekt. 
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Lederopplæring for vegkontorets ledelse 
I «Grunnlag og hovedmål» pkt. 7.2 he
ter det bl.a. «Det vil bli arbeidet med 
lederutvikling og ledertrening på alle 
nivå» . 

Bl.a. med bakgrunn i dette er det tid
ligere gjennomført lederopplæring for 
anleggsbestyrere og distriktsledere. 
Det er under utarbeidelse kurs også 
for andre mellomledere og egne kurs
pakker for oppsynet. Alle disse opp
leggene er utarbeidet i sentral regi. 

Når det gjelder lederopplæring for 
toppledelsen ved vegkontorene, er det 
utarbeidet et opplegg som skal gjen
nomføres regionsvis for alle landets 
fylker. Dette opplegget skiller seg noe 
fra tradisjonell lederopplæring ved at 
det er selve oppfølgingen av internat
kurset som er det vesentlige. Opplæ
ringen eller utviklingen, som vil være 
et mer dekkende ord, er delt i 3 faser. 

- For-samling som gjennomføres 
fylkesvis. Dette er en forberedende 
samling som tar ca. 4 timer. Hensikten 
er å gi praktisk informasjon om semi
naret og gi kunnskap som er nødven
dig for forberedelsene. I Vestfold gikk 
den av stabelen 22. januar d.å. 

- 3-dagers seminar er gjennomført 
felles for Buskerud, Vestfold og Tele
mark 10. - 12. februar 1982. Semina
ret skal formidle kunnskap som er 
nødvendig for å komme i gang med 
«den egentlige» lederutviklingen. 

- Oppfølging skal være en kontinu
erlig og evigvarende prosess. 

Selve opplegget er kalt «Resultat
rettet ledelse» som er en forenklet ut
gave av den amerikanske «Manage
ment by Objectives». Resultatrettet le
delse gar i korthet ut på følgende: En-

16 

hver leder er ansvarlig for at de mål 
som er satt for hans enhet nås. Han 
må da spørre: På hvilke områder kan 
jeg best bidra til ønsket resultat? Hva 
skal jeg gjøre for å sikre at enhetens 
mål nås? Etter at lederen så har kom
met fram til sine «resultatområder» , 
dvs. hvilke arbeidsoppgaver han skal 
prioritere, fastsettes hvilke resultater 
som skal nås innen de enkelte områ
der. Det er forutsetningen at resultat
områdene skal avklares med nær
meste overordnede før de diskuteres 
med lederens nærmeste underord
nede. 

Det første er viktig av hensyn til den 
samlede koordinering og prioritering, 
det andre er viktig for å få klarlagt 
eventuelle konsekvenser m.h.t. ar
beidsfordeling, delegering m.m. 

Det vil ofte være naturlig å knytte re
sultatområdene til forhold som er 
nevnt i langtidsplan og budsjetter. 

Opplegget er ment å være en støtte 
og hjelp for den enkelte leder i arbei
det med å nå enhetens mål og i ut
øvelsen av ledelse 9'enerelt . 

Dersom opplegget viser seg effek
tivt kan det være aktuelt å praktisere 
systemet også på andre nivå i organi
sasjonen. 

Med bøyde knær 
og ryggen rak 
vil løfting bli 
en enkel sak! 



HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Maskinavdelingen 
Av Martin Nord kvelle 

Vi er i full gang med et nytt år, og 
det innebærer blant annet oppgjør 
for året som er tilbakelagt og leg
ging av planer for året foran oss. I 
den sammenheng vil jeg først nytte 
anledningen til å se litt på driftsre
sultatene for maskinavdelingen i 
1981 . 

Maskindriftens regnskapsresultat ble 
langt bedre enn planlagt i 1981 . Drifts
utgiftene ved egenmaskindriften var 
kr. 19.019.000, - og inntekten kr. 
19.286.200, - . Dette gir et driftsover
skudd på kr. 267.200,- eller ca. 1,4% 
av inntektene. Dette er ikke store pro
senten men likevel langt å foretrekke 
framfor det planlagte underskuddet på 
vel 900.000 kroner. 

Plantallet kan nok virke vel mye 
pessimistisk, men plantallene settes 
opp med grunnlag i tidligere års regn
skapstall og var vel realistiske nok da 
de ble beregnet for et år siden. 

Verksted- og lagerdriften, eller hjel
pefunksjonene som det kalles i regn
skapssammenheng, viser imidlertid 
den motsatte tendens. Driftsutgiftene 
var ved verkstedene kr. 2.993.900, -
mens inntektene bare var kr. 
2.508.100, - . Underskuddet blir da kr. 
485.800,-. 

Lageromkostningene var i 1981 kr. 
1 .325.200, - mens inntektene, i form 
av påslagsgebyr på lagervareprisene, 
samlet utgjorde kr. 1.053.900,-, d.v.s. 
en minus på kr. 271 .300, - . 

Til dette kan det her bare kort sies at 
lageromkostningene stort sett er kon
stante og bare avhengig av endringer i 

lønnsforholdene til de ansatte på la
gerne, og stort sett uavhengig av om
setningsmengde. 

Inntektene er derimot helt ut av
hengig av omsetningen av lagervarer. 
Hensikten med lagergebyret er å for
dele de totale lagerkostnadene på 
samtlige brukere, altså også vedlike
hold og anlegg og ikke bare maskinav
delingen. 

Dette problemet vil imidlertid bli tatt 
opp i et annet forum med det første. 

Driftsutgiftene ved radiosambandet 
var i 1981 kr. 434.400, - . Dette er et 
beløp som fordeles på brukerne -
kostnadsstedene i forhold til antall mo
bilstasjoner som disponeres. 

Jeg kan også i denne forbindelse 
nevne at det for Vestfolds del er inves
tert i alt kr. 1 .336.000, - i VHF sam
bandsutstyr og OL T radiotelefoner. 

Til slutt, i denne sammenheng, vil 
jeg få nevne at det ble anskaffet biler, 
maskiner og utstyr for i alt kr. 
4.442.000, - , og salg av gamle maski
ner og utstyr utgjorde i alt kr. 
567.000,- i 1981 . 

Maskindriften i 1982 
Plantallene for maskindriften er ennå 
ikke utarbeidet. Vi er her sterkt av
hengig av driftsdataene på de enkelte 
maskinene. Jeg tør derfor ikke nå spå 
noe om hva resultatene kan ventes å 
bli for 1982. 

Det jeg nå vet er at alle maskinleie
prisene får en økning på 11 % gjelden
de fra 1. desember 1981 med en san
synlig ny revisjon av prisene på maski
ner med fører etter lønnsrevisjonen til 
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varen. Jeg vet ogsa at utgiftene vil oke 
ikke minst pa drivstoff - ol1er reser
vedeler og reparasjoner. 

Jeg haper imidlertid, at utnyttelsen 
av bil- og maskinparken blir like god, 
eller helst bedre, 1 1982 1 forhold til 
1981 . Da vil vi kunne oppna et like bra 
driftsresultat som ifjor. 

Maskininvesteringer 
Til disposisjon for maskininvesteringer 
er det 1 1982 kr. 5.500.000, . Med et 
mindre forbruk overfort fra 1981 , har v1 
samlet til d1sposis1on kr. 5.848.000, . 

Vel kr. 4.500.000, er allerede for
handsdisponert i form av bestilli[lger 
av 3 lastebiler, 6 P1ck Up varebiler, 1 
veghovel, 4 sandspredere, 4 ploger og 
traverskran til nytt verksted. Nevnte ut
styr vil bli levert i første halvar 1982. 
Det resterende beløp er holdt i reserve 
for anskaffelser av bl.a. nye transpor
table brakker etter kravene 1 de nye 
brakkebestemmelsene, samt t1 hyd
draulikk-utstyr til nye vedlikeholdsbiler 
1 omradene 1 , 2 og 3, og annet nød
vendig utstyr det matte bh behov for i 
1982. 

Driftsbygninger 
Realiseringen av planene for utbyg
ging ved Ås vegsentral er kommet 
godt 1 gang. 

Arbeidet med grunnmurene til det 
nye 320 m2 store plateverkstedet star
tet John. Bergeton Iversen, hoveden
treprenøren, med i månedsskiftet no
vember/desember. Framdriftsplanen 
for bygget er klart og avtalen gar ut pa 
at bygget skal sta ferdig til innflytting 
19. april 1982. 

Etter denne datoen tar vi til med inn
redning av det gamle plateverksted til 
nytt lager, og nar det er flyttet er det 
meningen a ruste opp bilverkstedet og 
innrede det gamle lageret til kontorer. 
1982 blir 1 det hele et hektisk ar og en 
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Bygging av nytt verksted pa Vegsen
tralen i god gjenge. 

urolig tid for verksted- og lagerperso
nellet. 

Kostnadene for denne delen av ut
byggingen her pa Ås er beregnet til vel 
kr. 2.800.000, . En ramme v1 haper a 
holde oss innenfor. 

Den videre utbyggingen med konto
rer for vegstasjon m.v. i omrade 2 og 
laboratoriet er ogsa kommet godt i veg 
1 plansammenheng. Konsulentfirmaet 
Bjørn Bjørnstad NS , Elverum som er 
engasjert for hele prosjektet pa Ås, er 
na i fullt arbeide med forprosjektet et-

Forts. side 31 



NÅ KOMMER RUNDKJØRINGENE 
FOR FULLT 
av Jan Haugerød 

Vi er nå i gang med å etablere rund
kjøringer flere steder i fylket. Rund
kjøringene bygges og skiltes slik at 
trafikantene har vikeplikt for den 
trafikken som er inne i rundkjøring
en. 

Rundkjøringene er siste tilskudd 
på det trafikksikkerhetsmessige 

området når det gjelder vegkryss. I 
Vestfold har vi hatt en høy ulykkes
prosent i vegkryss og noe må gjø
res med dette. Ved å bygge rund
kjøringer settes hastighetsnivået i 
krysset ned og kapasiteten økes. 
Dette er noen av stikkordene i den
ne saken. 

DETTE BØR DU VITE SOM TRAFIKANT I RUNDKJØRING 

Til deg som sykler: 
Hold godt ut til høyre i 
rundkJonngen - g1 tegn. 

Vis smidighet ved 
utkjøringene. 

Til deg som gar: 
Hold deg godt ut til siden 
- kryss veien på det 
smaleste. 

Husk blinklyset 
når du skal UT av 
rundkjoringen. 

Velg det kjørefelt som 
passer best for den 
videre kjøringen. 
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Vi har lenge hatt noen få rundkjøringer 
i Vestfold. Trafikantene har vært en 
del tvil om hvordan de skal kjøre i dis
se, og praksis og gjeldende vikeplikts
regler har ikke alltid vært overens
stemmende. Nå har vegkontoret imid
lertid gått ut for å rette på dette. 

Det var i desember måned at det ble 
bygd 2 nye rundkjøringer i Sandefjord 
og foretatt skilting i rundkjøringen ved 
Hvalfangstmonumentet. De nye rund
kjøringene er i Kamfjordkrysset og 
krysset ved Landstads plass. Samtidig 
ble det bygd rundkjøring i krysset mel
lom rv 312 og 308 ved Sem kirke. Alle 
disse rundkjøringene ble skiltet slik at 
trafikk inn i rundkjøringen har vikeplikt 
for den trafikk som er inne i rundkjø
ringen. 

Først og fremst er rundkjøringene 
bygd i kryss hvor det har vært mange 
trafikkulykker og problemer med tra-

fikkavviklingen. Ved ombyggingen hå
per vegkontoret på å bedre de trafikk
sikkerhetsmessige forholdene. Vi me
ner også at en ensartet kjøremønster i 
alle rundkjøringer i fylket vil være en 
medvirkende årsak til å forenkle tra
fikkavviklingen i rundkjøringene og 
gjøre dem sikrere. Derfor er det også 
planer om at 2 gamle og 1 ny rundkjø
ring i Horten skal skiltes på samme 
måte i nær framtid . Dette vil sannsyn
ligvis skje i løpet av våren. 

Den siste rundkjøringen vi har i 
Vestfold er i krysset med Frankendals
veien/Yttersøveien på Hovland. Vi 
håper også at vi skal få midler til å byg
ge om denne rundkjøringen ganske 
snart. 

Vi vil her presisere at så lenge rund
kjøringene ikke er skiltet spesielt, skal 
vanlige høyrehåndsregler følges ved 
kjøring inn i og i rundkjøringer. 

Krysset ved Landstads plass i Sandefjord er ett av de stedene hvor det nå er blitt 
rundkjøring. 
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Vegdirektør Eskild Jensen om: 

VEGVESENETS VIRKSOMHET I 
ÅRENE FRAMOVER 
Fra høyt politisk hold har det i den 
senere tid blitt gitt alvorlige og vikti
ge uttalelser om vegvesenets ar
beid i arene fremover. Uttalelsene 
er kommet fra samferdselsminister 
Inger Koppernæs. 

Vegdirektør Eskild Jensen har 
funnet det naturlig å peke på visse 
ting i denne sammenheng. Dette 
har han gjort i et brev som skal gjø
res kjent for samtlige ansatte i veg
vesenet. Brevet lyder slik: 

Samferdselsminister Inger Kopper
næs har i flere foredrag i den senere 
tid gitt alvorlige og viktige uttalelser om 
Vegvesenets arbeid i arene framover. 

Hun har skjerpet kravet til effektiv 
drift og bedret produktivitet. Jeg har 
også forstatt henne slik at hun mener 
privat drift er det mest økonomiske. 

Forelopig mangler det oppmerking 
på vegbanen i de nyombygde rundkjø
ringene. Dette vil bli foretatt så fort 
som mulig til våren. Deretter vil veg
kontoret følge hvordan trafikken går 
for å skaffe seg erfaringer med bruken 
av rundkjøringene. Deretter kan man 
begynne å tenke pa hva som bør gjø
res med andre ulykkesbelastede veg
kryss innen fylket. På nåværende tid
punkt er det ingen planer om nye rund
kjøringer, bortsett fra at rundkjøring 
har vært vurdert som et alternativ i 
Kjellekrysset. Forslag om a gjøre Ned
re Langgate gjennom Tønsberg til 
riksveg er na under behandling . I 
denne forbindelse rna forholdene i 
Kjelle-krysset legges til rette for a ta 
trafikken til å gå i Nedre Langgate. 

Men hun har ogsa understreket at 
staten har et arbeidsgiveransvar over
for sine ansatte, og hun ser behovet 
for at Vegvesenet har en egen kompe
tanse i ulike driftsoppgaver. 

1982-budsjettet er vedtatt av Stor
tinget. Det er stort sett i samsvar med 
Norsk Vegplan 1982-85, slik Stortinget 
godkjente denne i juni 1981 . Forutsatt 
at to obligasjonslan gar i orden, og for
utsatt at ikke fylkesvegbudsjettet blir 
redusert i løpet av aret, vil vi unnga 
oppsigelser i 1982. 

Hva sa med 1983 og de etterfølgen
de ar? Hva vil Samferdselsministerens 
uttalelser bety for omfanget av vår 
virksomhet, og for var egen drift? 

Sa lenge vi ikke vet hvordan 1983-
og 1984-budsjettet vil se ut, kan vi ikke 
gi noe fullt svar på dette. 

Men det er en viktig konklusjon vi al
lerede nå kan trekke av statsrådens 
signaler. Det ligger i den en sterk utfor
dring til hele Statens vegvesen til å ut
føre oppgavene mer rasjonelt og mer 
økonomisk. Inger Koppernæs har be
tonet fordelene ved privat drift i sam
menheng med hennes krav om effek
tiv drift. I et foredrag på Lillehammer 
11 . januar gikk hun inn for at man «i 
større utstrekning enn idag lar de som 
har den største effektivitet/produktivi
tet, dvs. kan produsere til lavest kost
nad, utføre arbeidet». 

Jeg tror ikke vi kan gi en generell ka
rakteristikk om hvilken driftsform som 
er mest lønnsom når man betrakter 
Vegvesenets samlede virksomhet. Vi 
bør likevel oppfatte statsrådens utta
lelser som en utfordring til å gjøre job
ben minst like godt, effektivt og billig 
som noen annen. 

Forts. s. 31 
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HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Administrasjons-Økonomiavdelingen 
av Per Vaadal 

Opplæring 
Innen arbeidsområdet opplæring på
virkes aktiviteten i stor grad av tilgang
en på penger. I 1982 er det bevilget kr. 
79.000, - til opplæringsformål. Ut fra 
dette er det utformet et opplæringspro
gram for 1982 som arbeidstakerorga
nisasjonene tar stilling til i møte 5. fe
bruar d.å. Dette vedtatte opplærings
program vil så administrasjonen forsø
ke å virkeliggjøre ved sentrale, regio
nale og lokale opplæringstilbud . (Pro
gram for opplæringstiltakene i 1982 vil 
være tilgjengelig etter 5. februar d.å.) 

For avdelingsledelse, driftssjef og 
vegsjef er det utviklet et lederutvi
klingstiltak som påbegynnes januar/fe
bruar d.å. (Tiltaket er nærmere be
skrevet pa side 16 i dette nummer.) 

For vegarbeidsdriften foreligger det 
ikke planer om større opplæringstiltak 
i 1982. Maskinføreropplæringen vil bli 
drevet på tradisjonell vis. Administra
sjonen har ellers henstilt til driftsavde
lingene å forsøke å virkeliggjøre den 
kompetanseoppbygging som er be
skrevet i rapporter for maskinførere og 
oppsynet. 

Organisasjonsutvikling 
Målrettet organisasjonsutviklingsarbeid 
er i vesentlig grad blitt et arbeid som 
drives ved de ulike funksjoner i vegve
senet og med cchjelp cc fra administra
sjonsavdelingen når det er ønsket. 

Følgende tiltak vil bli prioritert spesi
elt i inneværende år: 

- lederopplæringstiltaket for «topp
ledelsen". 
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- utrede behovet for EDB-utrustning 
ved vegkontoret og biltilsynet. I 
denne forbindelse komme med for
slag til hvor det er fordelaktig å be
nytte EDB-baserte rutiner. 

- utarbeide bemanningsplaner for al
le funksjoner innen vegkontoret og 
biltilsynet. 

- avklare organisasjonstilknytning for 
brukskontrollen i biltilsynet. 

Medbestemmelsesavtalen 
1982 representerer det andre året 
hvor medbestemmelsesavtalen «re
gulerer» samarbeidsforholdet arbeids
taker/arbeidsgiver. I inneværende år 
vil vi prioritere opplæringstiltak i med
bestemmelsesavtalen og forhand
lingsteknikk for gruppene stasjonssje
fer, seksjonsledere, anleggsbestyrer 
og vegmestre. I tillegg vil biltilsynet ge
nerelt få et informasjonstilbud om 
medbestemmelsesavtalens innhold 
og praktisering . 

Bedriftshelsetjenesten 
En ny bedriftshelsetjeneste ut fra ar
beidsmiljølovens intensjoner har vært 
til vurdering siste året. Det er sannsyn
lig at vi i løpet av 1982 kan begynne å 
etablere deler av en nyordning. 

Det er ønskelig å oppnå følgende i 
inneværende år: 

- en ny samarbeidsavtale med Te
leverket om felles bedriftshelsetje
neste. 

- ta i bruk nye kontorlokaler for hel- __. 



BIL TILSYNETS KONTROLLAKSJONER 
I VESTFOLD HØSTEN 1981 
av Anton Asbjørnrød, biltilsynet Horten 

Undersøkelser slår fast at faren for 
ulykker øker med 2-3 ganger når mør
ket faller på. Ved mørkekjøring på vei
er som samtidig er glatte, øker ulyk
kesrisikoen 12-16 ganger i forhold til 
kjøring i dagslys på tørre veier. 

På bakgrunn av disse undersøkel
sene har Biltilsynet i Vestfold i løpet av 
høsten 1981 gjennomført 1 O større 
kontrollaksjoner fordelt på byene Hol
mestrand, Horten, Tønsberg, Sande
fjord og Larvik. 

Kontrollene har vært rettet spesielt 
mot lys og dekkutrustning. 

For å kunne kontrollere et stort an
tall kjøretøyer har det blitt benyttet en 
såkalt kontroll-løype hvor hastigheten 

setjenesten. Kontorene vil ligge i 
Tønsberg. 

- få en klargjøring av hvilket helse
personell bedriftshelsetjenesten 
skal bygge på og hvor raskt dette 
kan realiseres. 

(Det vil bli gitt nærmere informasjon 
om nyordningen ved en senere anled
ning.) 

Økonomiforvaltningen 
Som et ledd i en samordning av økon
omifunksjonene ved avdelingen, er 
besluttet a opprette en økonomisek
sjon. Den vil omfatte oppgavene regn
skap, budsjett og økonomiske analy
ser og vurderinger. 

Vi tar sikte på å iverksette ordningen 
i 1. halvår 1982. 

blir skiltet ned til 30 km/t, opplysnings
tavle som orienterer om hva kontrollen 
er rettet mot, en stopp-post og 8-1 O 
kontrollører. Stopp-posten grovsorte
rer ut de kjøretøyer som har åpenbare 
mangler og henviser disse til nærmere 
kontroll utenfor kjørebanen. 

I alt passerte 9.816 kjøretøyer kon
troll-løypen hvorav 1.564 kjøretøyer 
hadde så åpenbare mangler at de ble 
plukket ut til nærmere kontroll. 32 kjø
retøyer var i så dårlig forfatning at de 
ble nektet brukt og avskiltet. 4 prøve
kjennemerker ble inndratt på grunn av 
ulovlig bruk. 43 bilførere hadde glemt 
eller manglet førerkort. 

Konklusjonen etter kontrollaksjonen 
er at det ble påtruffet svært mange 
kjøretøyer med nedslitte sommerdekk 
i de kontroller som ble gjennomført før 
16. oktober (første dag hvor det er til
latt å sette på piggdekker). Dette viser 
at mange bileiere «tyner» sommer
dekkene til det ytterste for å slipe å 
kjøpe nye sommerdekk før det blir til
latt å sette på piggdekkene. Dette til 
tross for at det er nettopp i høstmåne
dene det er spesielt viktig med godt 
mønstrede dekk. 

Etter 15. oktober ble det ikke påtruf
fet like mange biler med slitte dekk, 
men svært mange hadde allerede satt 
på piggdekkene. 

Gjennomgående feil ved lysanleg
gene var manglende lys, svake lys, 
frontlys ute av stilling og feil monterte 
lyspærer. 
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HVOR ER DETTE? ? 
Det var ikke mange som sendte inn 
svar pa konkurransen i forrige num
mer. Riktige svar var imidlertid tunne
len pa fylkesveg Z-205 mellom Sundet 
og Bommestad. Vinner av konkurran
sen ble en av vare pensjonister, Peder 
Jacobsen. 
Vi gratulerer! 

Vi fikk siste gang inn svar fra andre 
enn våre egne ansatte, og det syns vi 
er bare morsomt. Vegvesenets egne 
ansatte har bare godt av litt konkurran
se, og må derfor skjerpe seg i tiden 
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• 
framover hvis gevinstene skal holdes 
innen etaten. 

Vi forsaker igjen. Denne gang har vi 
flyttet oss et stykke lenger nJrdover. 
Dette stedet skulle være kjent for de 
fleste , og vi regner derfor med en hard 
konkurranse. 

Svaret sendes vegkontoret v/Jan 
Haugerød innen 31 . mars. Merk kon
volutten med «Hvor er dette?». 

Ogsa denne gang blir premien en 
eske konfekt. 



UBUDTE GJESTER I HOLMESTRANDS
TUNNELEN 
Av Per Harter 

514-47 fikk så store skader at den måtte vrakes. 

I romjula har ubudte gjester tatt seg 
inn i tunnelen. Hva slags lyster 
gjestene var drevet av er uvisst. Det 
er i alle fall ikke iveren etter å få tun
nelen åpnet, snarere lysten til å her
je vilt på en usjenert plass. 

Av dette fremgår det vel at inntrenge
rene har fart nokså hardhendt fram 
med det de har kommet over. Seks bi
ler ser ut deretter. 

Hvordan ble så dette oppdaget? Jo, 
en bil ble i romjula registrert stående 
utenfor vegen opp på Holmestrands
fjellet. Det viste seg senere at denne 
var kjørt tom for vann med den følge at 
motoren skar seg. Når man så under
søkte nede i tunnelen viste det seg at 

den hadde fungert mer eller mindre 
som racerbane og ramponeringsverk
sted for berserker. De bilene som ikke 
var kjort var sterkt ramponert ved at 
karosseriet var bulket, utstyr var revet 
av og knust. Ja, selv døra var revet av 
en bil. 

Reparasjonskostnadene er kalkulert 
til ca. kr. 50- 60.000,-. Fire av de 
seks bilene er i drift igjen mens 2 stk. 
ble utrangert. 

Så vidt vites, vet man pr. dags dato 
ikke noe om hvem som har vært på 
ferde og det er vel tvilsomt om vi noen
sinne får vite det. 

Uansett er hærverk av denne art un
der enhver kritikk. 
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HVA SKAL VI GJØRE I 1982? 
Planavdelingen 

1. Planavdelingens ressurser 
Ved planavdelingen er det 30 ansatte. 
Avdelingen er organisert i to seksjo
ner, planseksjon og trafikkseksjon. 

I 1982 har vi fra sentralt hold fått be
vilget 2,9 mill. kroner til dekking av ut
gifter til hoved- og detaljplanlegging. 
Etter en nøyere gjennomgang av plan
leggingsoppgavene regner vi med å få 
behov for følgde bevilgninger i 1982: 

Utredning/hoved
planlegging 
Detaljplanlegging 

Store anlegg 

E-18 Holmestrand 

kr. 565.000,
kr. 2.695,000, -

kr. 3.260.000, -

Rv. 8 Svarstad-Buskerud gr. 

Rv. 303 Kryss rv. 301 

Rv. 305 Innfart Sandefjord 

Rv. 308 Vrengen bru 

Rv. 31 O Falkenslensveien 

Rv. 311 Svend Foynsgt.-Vellebekken 

Rv. 319 Svelvik 

Rv. 35 Tomsbakken 

Planlagt forbruk mill. kroner 

Godkjent 
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Dette beløp overskrider det som er be
vilget med kr. 360.000, - . Vi vil søke å 
la bevilgningen forhøyet. 

2. Plansituasjonen for 1982 og -83 
Plansituasjonen er god for 1982 og 83. 
Nedenfor er vist detaljplansituasjonen 
for henholdsvis de store anlegg og sik
kerhets- og miljøtiltakene. Det er utar
beidet prosjektplan for alle prosjekt 
som inngar i planleggingsprogrammet. 

1982 1983 

Godkjent Ikke godkjent Godkjent Ikke godkjent 

34,8 38,1 

4,8 1,1 

0,51
> 4,51) 

1,3 

1,2 3,03> 

0,92) 

12,6 

0,6 8,54) 

1,35> 

55,3 1,4 39,2 17,3 

= 56,7 = 56,5 

98% 69% 



1) Detaljplan foreligger januar 1982, vedtak i februar 1982. 
2) Reguleringsplan under arbeid i Horten kommune. 
3) Riving av gammel bru . 
4) Reguleringsplan stadfestes juni 1982. 
5) Hovedplan i behandlingsfasen. 

Sikkerhets- og miljøtiltak 
For anlegg i 1982 er detaljplanene fer
dig godkjent for ca. 65% av bevilg
ningen. For ytterligere ca 30% forut
settes godkjent detaljplan i løpet av 

mars 1982. Vi regner med at midlene 
som er avsatt for 1982 til 
S/M-tiltak vil bli brukt. 

For prosjektene i 1983 er detaljplan 
forutsatt ferdig som tabellen viser: 

Bevilgning i mill. 1983 kr. 
Tidspunkt for gruppert etter godkj. tidspunk 

plangodkj. 
Juli 82 Aug.-Des. 82 Jan.-Juni 83 

E-18 Holm i Sande Febr. 82 2,3 

Rv. 303 Nilsesvingen-Skårenvn. Des. 82 5,5 

Rv. 308 Kanalen-Grensegt. April 83 1,0 

Rv. 308 Herstad-Borgheim Juli82 1,3 

Rv. 303 Engås-Kjøpmannskjær Febr. 82 2,5 

Rv. 311 Kilen-Presterød Juni 82 4,0 

Rv. 311 Åsgårdstrand sentrum Des. 82 0,6 

Rv. 319 Tømmeråsv.-Knemsbk. Mars 82 0,4 

Rv. 301 Stavern-Grevle Juni83 0,8 

Dette innebærer at i løpet av første 
halvår av 1982 vil detaljplan være god
kjent for ca. 60% av foreslått bevilg
ning for 1983. Ytterligere ca. 30% vil 
være godkjent innen utgangen av 
1982. 

Vi har en løpende oppfølging av 
ulykkesbelastede punkter. I løpet av 
1982 vil vi bl.a. se nærmere på Snek
kestad-Heilandsbakken og Askrysset 
på E-18, samt Kjellekrysset på rv. 308. 

Nye lysreguleringer er under plan
legging langs rv. 303 i Sandefjord og 
den nye ringvegen (rv. 311) i Tøns
berg . 

10,5 6,1 1,8 

3. Andre høyt prioriterte 
planoppgaver 

Mangel på planavklaringer gjennom 
lengre tid har resultert i at en nødven
digvis har måttet prioritere detaljplan
leggingen. Dette har gått utover ho
vedplanleggingen. Det synes nå klart 
at vi må søke å øke vår innsats til ho
vedplanlegging i tiden framover, spe
sielt med tanke på å framskaffe til
strekkelig plangrunnlag for kommende 
revisjon av NVP. Omfanget og formen 
på denne planleggingen vil vi nøye 
diskutere på avdelingen i tiden framo
ver. 

Ved planavdelingen arbeides det 
forøvrig med følgende oppgaver: 
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- Behandling av reguleringsplaner. 
- Avkjørselssøknader og søknad om 

dispensasjon fra byggegrensene 
langs riks- og fylkesveger. Fylkes
tinget har nå vedtatt en plan som er 
retningsgivende for avskjørselsbe
handlingen langs riks- og fylkesve
ger i Vestfold. Planen er utarbeidet 
i samråd med kommunene. 
Fartsgrensespørsmål. 
Vi har i løpet av 1980 og 1981 gjen
nomgått hele riks- og fylkesvegnet
tet i Vestfold og vurdert behovet for 
endringer når det gjelder særskilte 
fartsgrenser. Dette er gjort med 
grunnlag i nye retningslinjer som 
ble utarbeidet etter at Stortinget be
handlet St.meld. nr. 72 (1977-78) 
«Om fart og fartsgrenser». Den for
melle behandlingen i forbindelse 
med dette er nå under avslutning, 
og vi regner med at skiltingen av de 
endrede fartsgrensene vil være 
gjennomført i løpet av sommeren. 
Vi vil nå også se nærmere på 
bruk av 30 km/I på mindre strek
ninger av fylkesveger. Planlegging 
og gjennomføring av dette vil måtte 
skje i nært samarbeid med alle be
rørte parter. 

- Vegbelysning. 
Der vegbelysningen vesentlig bi
drar til bedring av trafikksikkerhe
ten skal vegvesenet nå engasjere 
seg sterkere i belysning av riksve
ger. Etter at nærmere retningslinjer 
er utarbeidet av Vegdirektoratet, 
skal planavdelingen og vedlike
holdsavdelingen i fellesskap gjen
nomgå eksisterende vegbelysning. 

Kvaliteten av vegbelysningen må 
bl.a. vurderes for å klarlegge hvor 
vegvesenet kan dekke driften av 
vegbelysningen. 

- Lysreguleringer. 
Oppfølging med justering og vedli
kehold av de ca. 25 lyssignalanleg
gene vi nå har i fylket er en viktig 
oppgave. 

- Skilting og oppmerking. 

4. Plansituasjonen for 1984 
og 1985 

De planene som skal danne grunnlag 
for anleggsdriften i 1984 og 85 er 
svært usikre, særlig gjelder dette for 
de større anleggene. Dette har vært 
bakgrunnen for at planavdelingen i for
bindelse med utarbeidelse av planleg
gingsprogrammet denne gang har fun
net det nødvendig å foreta en mer 
nøyaktig analyse av plansituasjonen 
og også se på hva som allerede nå 
kan gjøres for å forebygge en uheldig 
utvikling. 

For å få en bredest mulig vurdering 
av situasjonen ble det nedsatt en 
gruppe på 4 personer. Disse har vært: 

Steinar Holstein 
Reidar Jørgensen 
Bjørn Skøie 
Ole Johnny Svendsen. 

Planleggingsprogrammet bygger på 
det materiale gruppen har utarbeidet 
og de konklusjoner som er kommet 
fram i diskusjonene. 
Følg~nde tabell viser de større veg
prosjekter som ifølge langtidsbudsjet
tet er tenkt å komme til utførelse i 
1984/85: 

1983 1984 1985 
E-18 Fyllpå-Klinestad 4,0 
Av. 35 Tomsbakken 1,3 5,3 
Av. 303 Herregårdsletta-Torstrand 6,0 4,3 
Av. 303 Gokstadveien 7,0 7,6 
Av. 306 Borre-Glenne 5,0 
Av. 310 Horten-Borre 10,5 16,8 
Av. 315 Holmestrand 5,0 3,8 
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De mest usikre prosjektene rent plan
messig er E-18 Fyllpå-Klinestad og 
riksveg 31 O Horten-Borre. Det knytter 
seg imidlertid også usikkerhet til pla
nene for både riksveg 35 Tomsbak
ken, riksveg 303 Herregårdsletta-Tor
strand torv i Larvik og riksveg 315 ved 
Holmestrand. 

Denne usikre plansituasjonen un
derstreker nødvendigheten av å opp
arbeide en planreserve. For å kunne 
møte de mest uheldige plansituasjo
ner synes denne planreserven å burde 
omfatte tiltak i størrelsesorden 20 mill. 
kroner for både 1984 og 1985. For
skjellige strategier for opparbeidelse 
av denne reserve har vært drøftet. 
A) Sikkerhets- og miljøtiltak intensive

res for midlertidig å bedre situasjo
nen. 

B) Sikkerhets- og miljøtiltakene går 
etter programmet med visse end
ringer mens en opparbeider til
strekkelig planreserve i form av or
dinære vegprosjekter. Reservepro
sjektene prioriteres ut fra : 
- prosjektenes trafikksikkerhets
messige 

og miljømessige betydning 
- muligheten til å oppnå godkjent 

plan innen den korte tid som 
anses nødvendig 

C) En kombinasjon av strategi A og B. 

Valg av strategi er nøye drøftet både 
på planavdelingen og med anleggsav
delingen og grunnseksjonen. Vi har 
kommet til at strategi C bør legges til 
grunn. Denne strategi innebærer en , 
viss økning i bygging av gang-/sykkel
veger. Forutsetningen for økning av 
slike tiltak er at det velges prosjekter 
hvor det kan utarbeides og fremmes 
planer for lengre strekninger som et 
hele. Dette vil lette det senere grun
nervervet. 

5. Prioritering av reserveprosjekter 
Det vil bli lagt stor vekt på å fullføre 
planleggingen av de planoppgaver 
som allerede er startet opp, slik at de 
anlegg som er gitt bevilgning i perio
den 1982-85 i størst mulig grad kan 
komme til utførelse. Utover dette vil 
det bli startet planlegging på følgende 
prosjekter med tanke på å ha som re
serve i 1984 og 1985. Prosjektene er 
ikke prioritert i NVP for perioden 1982-
1985. 

- E-18 ved Vassbotn 

- Av. 308 Kjelle/ X NSB Uernbaneun
dergang) 

- Av. 312 Semsbyen/ X NSB (jernba
neundergang) 

- R v. 315 i Holmestrand sentrum. 

Dersom plansituasjonen utvikler seg 
slik at disse prosjektene blir aktuelle å 
bygge ut, vil vi ta spørsmålet om om
prioritering opp med fylkets politiske 
myndigheter i forbindelse med de årli
ge budsjettframlegg. 

FØ~ER DU DE NYE 
GA-REGLENE? 

29 



NYTI TILBUD TIL MEDLEMMENE AV 
BARNAS TRAFIKKLUBB 

Førstereisbi/letten gir 6 112-åringene i Barnas Trafikklubb en gratis busstur 
sammen med en foresatt. 

Alle Barnas Trafikklubb-medlemmer 
som fyller 6 1 /2 år vil fra 1. februar i år 
få en såkalt førstereisbillett i gave fra 
Norges Rutebileierforbund. Første
reisbilletten gjelder for en gratisreise 
med buss sammen med en foresatt, 
og må regnes som en viktig komplette
ring av det opplæringstilbudet Barnas 
T rafikklubb representerer. 

Barnas Trafikklubb, som drives i re
gi av Trygg Trafikk, er et opplæringstil
bud som varer i fire år. Det er et tilbud 
til foreldrene om bakgrunnsstoff, opp
legg og materiell for å gi barna riktig og 
god trafikkopplæring. Alt barna lærer 
av foreldrene skal etterfølges av prak
tisk trening ute i trafikken. 
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Med hjelp av førstereisbilletten blir 
det mulig å få til dette også når det 
gjelder temaet bruk av buss, sikker 
opptreden på holdeplass, og ved av
og påstigning osv. Barnas Trafikklubb 
materiell for 6 1/2 års-trinnetomhand
ler nemlig akkurat dette. Førstereisbil
letten er trykt som en del av materiellet 
barnet og foreldrene far tilsendt og 
skal klippes ut før den tas ned på bus
sen. Billetten er gyldig fram til den da
gen barnet fyller 7 ar. Denne datoen er 
stemplet pa billetten. Inntil 40 km fra 
hjemstedet kan reises gratis på billet
ten for barnet selv og for en foresatt . 

Førstereisebilletten gjelder på samt
lige rutebilselskaper i landet med unn
tak av Oslo Sporveier. 



VEGVESENETS VIRKSOMHET 
Forts. fra side 21 

Vi har etatens store organisasjon, vi 
har en fagstolt og dyktig stab på alle 
trinn, vi har gode samarbeidstradisjo
ner, vi har utstyr og maskiner, vi har 
erfaring og lokalkjennskap - alt dette 
gir oss mulighetene til å møte utfor
dringen. 

Dette er ikke bare en utfordring til 
folkene i anlegg-, vedlikehold- og mas
kindrift. Det er en utfordring også for 
hele administrasjonen - både i Vegdi
rektoratet og ved vegkontorene, både i 
driftsledelse, biltilsynet og administra
sjon for øvrig . Ressurser - penger og 
stillinger - som kan spares på ett om
råde, kan benyttes på andre prioriterte 
områder. 

Vegvesenets samlede drift har hittil 
vært et samspill mellom entrepriser, 
maskin-innleie og ren egen-drift. Slik 
bør det forsatt være. Det er nå opp til 
oss selv å rettferdiggjøre vår egen an
del gjennom en økt effektivitet. 

Når vi viser at vi kan gjøre jobben li
ke godt eller bedre enn andre, er vi 
med på å gi samfunnet det beste re
sultat for de 5.000 millioner skattekro
ner som vi årlig er pålagt å forvalte . Vi 
vil dessuten også sikre jobbene våre i 
Vegvesenet. 

Det er de nye krav til effektivitet som 
har kommet sterkt til uttrykk i dette 
brevet. 

Men jeg har godt håp om at det i den 
konkrete utforming av våre oppgaver 
og budsjetter også vil bli tatt tilstrekke
lig hensyn til vårt arbeidsgiveransvar 
og til de mange eldre ansatte i etaten. 

For å få en rimelig aldersfordeling 
blant våre ansatte, håper jeg også at vi 
far høve til å kunne ta inn en del nye 
arbeidstakere ute i distriktenene. 

60 ÅR 
Anton A. Steinsholt, 16. mars 
Per 0 . Svendsen, 11 . april 

De som ikke ønsker sine 
fødselsdager bekjentgjort må gi 
redaksjonen beskjed om dette. 

PENSJONISTER 
Nils Røed 
Ivar Skjeggerød 

HVA SKAL .. 
Forts. fra side 18 

ter at romprogrammet ble godkjent i 
møte i styringsgruppen en tid før jul. 
1982 og deler av 1983 skal brukes til 
dette og alle andre forberedelser før 
bygging kan ta til antagelig i midten av 
1983. 

Før dette håper vi å få løst og byg
get kontorer, frammøterom med gar
derober og skiltverksted for skiltsek
sjonen inne i nåværende lagerhall. 
Om planene for dette blir godkjent og 
vi får tildelt tilstrekkelige midler i be
vilgning, kan dett være ferdig tidlig 
våren 1983. Dette vil frigjøre skiltsek
sjonens nåværende lokaler som er 
tenkt brukt av vedlikeholdet til saltla
ger, opplagsplass m.v. 

Bruk Bilbeltet! 



BILFØRERNES LYS-FEIL: 
Det er 8 farlige feil som stadig 
går igjen når man studerer nord
menns lys-vaner: 

1 Vi kjører for fort i mørket. 
Hovedproblemet med mør

kekjøring er for lite lys - vi ser 
mindre enn i dagslys. Derfor må 
vi kjøre med mindre fart i mørkel 

2 Vi blender for tidlig når to 
biler møtes og vi skifter til 

bake til fjernlys for sent ved 
møtet. 
Vi bør ikke skifte til nærlys før 
bilenes fjernlys møter hverandre 
og belyser hele strekningen mel 
lom bilene. Avstanden er da ca. 
200 meter. 
Ca. 10 meter før vi møter bilen, 
skal vi skifte til fjernlys . 

3 Vi stirrer inn i lysene på 
møtende biler. 

Prøv å unngå å se rett på lysene, 
da irriteres øynene så mye 
mindre. Se heller på den hvite 
kant-stripen så langt fram som 
mulig - da oppdager du fot 
gjengere tidligere. 

4 Vi kjører like nær vegkanten 
som i dagslys. 

Mange fotgjengere er blitt drept 
mens de går langs landevegen. 
Husk at din sikt ved vegkanten 
er meget begrenset når det er 
mørkt. Kjør lenger inn på vegen. 

5 Vi skifter for sent til fjernlys 
ved forbikjøring. 

Skift til fjernlys 5-10 meter før 
du tar igjen bilen du skal kjøre 
forbi slik at du ser a t det er klart. 
Bilen som blir forbikjørt, be
holder fjernlyset på til du er 
forbi . 

6 Vi bruker nærlys som park
lys. Og parklys som kjørelys. 

Begge deler er farlig og forbud t. 
Når vi stopper langs vegen, skal 
vi bruke parklys slik at andre 
bi lførere ser at vi står stille. Og 
parklys er ikke kjørelys verken 
om dagen eller i skumringen. 

7 Vi bruker for lite fjernlys i 
boligområder. 

Mange har den uvanen å kjøre 
med nærlys i tettbygd strøk, 
selv om det er dårlig veglys. Det 
er en farlig uvane. Med nærlys 
ser du fotgjengere i mørke klær 
først 30 meter foran bilen. 

8 Vi kjører med fei l innstilte 
lys. 

Kjør innom en bensinstasjon, 
eller la et verksted sjekke 
lysene. Sjekk også om du trenger 
nye pusserblader. Høstkveldene 
er årets farligste tid på vegen, 
bl.a. fordi bilførerne ofte gjør 
feil. 
Nå vet du hvordan du skal unn
gå dem . 

SE OG BLI SETT 
Vegdirektoratet/ 
Statens informasjonstjeneste 


